
20
23 4 VINIČNÉ ŠUMICE

ZPRAVODAJ





Zpravodaj Viničné Šumice 4/2023

Slovo starosty

Vážení čtenáři obecního 
zpravodaje,

vítejte u čtení po-
sledního čísla zpravo-

daje, který nám uzavírá 
rok 2023. V jednotlivých 

vydáních jsme vám během roku sdělovali 
všechny informace o akcích a dění na obci 
a věřím, že se k vám dostaly formou, která 
vám vyhovuje. Doufám, že se nám to i po-
vedlo a odměnou je, že jste zůstali našimi 
pravidelnými čtenáři. 

Letošní zima se přihlásila s velkou 
parádou a opět nás po letech obdarovala 
bohatou sněhovou nadílkou. Radostný 
pocit z padajících bílých vloček byl o to 
příjemnější, že jsme 2. prosince, den 
před první adventní nedělí, rozsvěco-
vali vánoční strom na návsi ve Viničných 
Šumicích. Vánoční strom, stříbrný smrk, 
darovala obci paní Eliška Kupčíková, 
děkujeme.

Bohatý kulturní program zahájily jako 
první děti v doprovodu rodičů z Mateřské-
ho centra, po nich děti z mateřské a zá-
kladní školy Viničné Šumice a dále Babini 
di Šumice se smyčcovým doprovodem 
GrassViolin. Na závěr večera vystoupila 
domácí šumická skupina HighWay to 
Šumice, která vystupuje jednou do roka 
právě na rozsvěcení vánočního stromu 

a svým hudebním vystoupením zakončila 
tento slavnostní zimní večer. Ve vánočně 
nazdobených stáncích bylo pro všechny 
připraveno několik druhů teplých nápojů 
a malé občerstvení. 

Všem účinkujícím patří velké poděko-
vání za krásný kulturní zážitek a naladění 
do vánoční atmosféry v tento adventní 
čas. Děkuji paním učitelkám za pečlivou 
přípravu nejmladších účinkujících, Zastu-
pitelstvu Obce Viničné Šumice, Kulturní-
mu výboru a dobrovolníkům za organizaci 
a přípravu celé akce. 

O několik dní později se na náves 
snesl z nebes svatý Mikuláš se svojí 
andělskou družinou a rozdával dárečky 
všem hodným dětem. Pro ty zlobivé si 
přišel samotný Lucifer, vládce pekel se 
svými čertovskými pomocníky. Naštěstí si 
žádné dítko neodnesl a máme tak štěstí, 
že u nás v obci máme jen děti poslušné. 
Děkujeme všem, kteří přišli podpořit toto 
již tradiční setkání s Mikulášem na návsi, 
a všem organizátorům za přípravu.

Žádná z těchto akcí by se neobe-
šla bez pomoci a pracovního nasazení 
Technických služeb Viničné Šumice. 
V mezičase odklízení sněhové nadílky 
a dalších činností organizovaně připra-
vovali všechny zmiňované akce, pánové, 
i vám patří díky.

 Aleš Jílek
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Konec roku se nezadržitelně blíží, to je 
ten správný čas, kdy bychom se měli poza-
stavit a poohlédnout za rokem uplynulým. 
Zavzpomínat, co nám přinesl, a naopak, co 
očekáváme od toho nového. Než tento čas 
nastane, čeká nás na Štědrý den tradiční 
setkání u zvoničky s živým betlémem 
a přáteli. 

Závěrem roku vám přeji krásné poho-
dové a ničím nerušené vánoční svátky, 
prožité v kruhu rodiny a přátel. 

Do roku 2024 vám přeji hlavně pevné 
zdraví a mnoho životních úspěchů. 
A na závěr vyslovím přání jistě za mno-
hé z nás, ať se v novém roce věci ubírají 
správným směrem.

OBEC

č. 6/2023 ze dne 11. 10. 2023
Zastupitelstvo obce schvaluje:
  smlouvu o poskytnutí finančního daru 

ve výši 100 000 Kč mezi obcí Viničné Šu-
mice, jako obdarovaný, a Českomoravský 
cement, a.s., Mokrá 359, 664 04 Mokrá, 
jako ČMC;

  poskytnutí příspěvku Sanus Brno z.s. 
na rok 2023 ve výši 13 500 Kč;

  veřejnoprávní smlouvu na poskytnutí 
dotace pro Sanus Brno z.s.;

  finanční příspěvek ve výši 100 000 Kč 
pro Mateřské centrum Viničné Šumice 
z.s. na opravy a modernizaci v pronaja-
tých prostorách budovy č. p. 119;

  veřejnoprávní smlouvu na poskytnutí 
dotace pro Mateřské centrum Viničné 
Šumice z.s.;

  rozpočtové opatření č. 7/2023.

Zastupitelstvo obce ruší:
  usnesení č. 3/5/23 ze dne 5. 9. 2023, 

kterým byla schválena jako zhotovitel 

stavby výstavby mateřské školy v obci 
Viničné Šumice společnost Navláčil 
stavební firma s.r.o., se sídlem Bartošova 
5532, Zlín;

  usnesení č. 4/5/23 ze dne 5. 9. 2023, 
kterým zastupitelstvo obce pověřilo 
starostu obce k podpisu smlouvy o dílo 
se společností Navláčil stavební firma 
s.r.o., se sídlem Bartošova 5532, Zlín, 
jako zhotovitelem stavby „Výstavba MŠ 
v Obci Viničné Šumice“. 

č. 7/2023 ze dne 13. 11. 2023
Zastupitelstvo obce schvaluje:
  na základě Zprávy o hodnocení nabídek 

ze dne 30. 5. 2023 a provedeném novém 
posouzení splnění podmínek účasti 
(v návaznosti na Rozhodnutí o námit-
kách ze dne 5. 10. 2023 a Rozhodnutí 
o zrušení výběru dodavatele ze dne 20. 
10. 2023) zaznamenaném v Protokolu 
o splnění podmínek účasti v zadávacím 

Výpis usnesení ze zasedání 
Zastupitelstva obce Viničné Šumice
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řízení ze dne 4. 11. 2023 jako zhotovitele 
stavby „VÝSTAVBA MŠ V OBCI VINIČNÉ 
ŠUMICE“ společnost Navláčil stavební 
firma, s.r.o. se sídlem Bartošova 5532, 
760 01 Zlín, IČO: 25301144 s nabíd-
kovou cenou 40 592 949,69 Kč bez 
DPH, 8 524 519,43 Kč výše DPH (21%), 
49 117 469,12 Kč s DPH;

  Smlouvu o poskytnutí finančního daru 
ve výši 1 006 778 Kč na realizaci projek-
tu „Chodník Viničné Šumice–Pozořice“ 
mezi Obcí Viničné Šumice, Viničné 
Šumice 23, 664 06, jako obdarovaný, 
a Městysem Pozořice, Na Městečku, 
664 07, jako dárce;

  Smlouvu o vkladu majetku do hospo-
daření svazku obcí „Nová technická 
a dopravní infrastruktura Viničné Šumice 
– lokalita Loutořeč, splašková kanalizace 
a vodovod“ mezi Obcí Viničné Šumice, 
jako obec, a Svazkem obcí pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko, jako svazek;

  „Dohodu o narovnání“ mezi Obcí Viničné 
Šumice, Viničné Šumice 23, 664 06, jako 
strana prvá, a Obcí Kovalovice, Kova-
lovice 10, 664 06, jako strana druhá, 
za užívání sběrného dvora ve Viničných 
Šumicích. Obec Kovalovice uhradí Obci 
Viničné Šumice za období od září 2021 
do září 2023 finanční náklady ve výši 
30 % podílu skutečně vynaložených 
nákladů částku 404 504 Kč; 

  „Dohodu o spolupráci mezi obcemi 
o provozování sběrného dvora“ mezi 
Obcí Viničné Šumice, Viničné Šumice 23, 
664 06, a Obcí Kovalovice, Kovalovice 
10, 664 06. Obec Kovalovice se touto 
dohodou zavazuje podílet se na financo-

vání provozu sběrného dvora stanove-
ným 30% podílem z celkových nákladů, 
na základě předpisu poplatku k úhradě, 
předkládaných čtvrtletně;

  Smlouvu č. PR-001030077869/002-MO-
PR o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene pro stavbu s názvem „Viničné 
Šumice, DS NN, Kovář“, za účelem umís-
tění distribuční soustavy: na parcelách č. 
1221/1, 1360/19, 1360/20, 1360/4, 1455 
a 1456 v k. ú. Viničné Šumice, mezi EG.D, 
a. s., Lidická 1873/36, Černá Pole, Brno, 
jako budoucí oprávněná, a obcí Viničné 
Šumice, jako budoucí povinná;

  rozpočtové opatření č. 8/2023.

Zastupitelstvo obce pověřuje:
  starostu obce podpisem smlouvy se spo-

lečností Navláčil stavební firma s.r.o., se 
sídlem Bartošova 5532, 760 01 Zlín, IČO: 
25301144, jako zhotovitelem stavby „VÝ-
STAVBA MŠ V OBCI VINIČNÉ ŠUMICE“.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
  zprávu kontrolního výboru;
  protokol z finanční kontroly a kontroly 

hospodaření u příspěvkové organizace ZŠ 
a MŠ Viničné Šumice za 1. pololetí 2023.

č. 8/2023 ze dne 11. 12. 2023
Zastupitelstvo obce schvaluje:
  odpis knih z knižního fondu obecní 

knihovny Vin. Šumice. Celková hodnota 
vyřazených knih činí 9 084,45 Kč;

  smlouvu o poskytnutí finančního daru 
na rok 2024 ve výši 100 000 Kč mezi 
obcí Viničné Šumice, jako obdarovaný, 
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a Českomoravský cement, a.s., Mokrá 
359, 664 04 Mokrá, jako ČMC;

  obecně závaznou vyhlášku obce Viničné 
Šumice o místním poplatku ze psů, 
s účinností od 1. 1. 2024;

  obecně závaznou vyhlášku obce Viničné 
Šumice o místním poplatku za obec-
ní systém odpadového hospodářství, 
s účinností od 1. 1. 2024;

  obecně závaznou vyhlášku obce Viničné 
Šumice o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství, s účinností  
od 1. 1. 2024;

  přílohu č. 1 a přílohu č. 2 ke smlouvě č. 
S/05000009/31300020/10 s účinností 
od 1. 1. 2024, mezi obcí Viničné Šumice 
a AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., 
U Vlečky 592, Modřice;

  záměr nákupu podílu obchodní společ-
nosti TANVIRA s.r.o. se sídlem Veselá 
237/37, 602 00 Brno, která je vlastníkem 
a správcem vodního díla Kovalovice;

  střednědobý výhled rozpočtu obce 
2025–2027;

  poskytnutí příspěvků organizacím TJ 
Sokol V.Š. – 309 000 Kč; SDH V.Š. – 
100 000 Kč; Kavyl z.s. – 10 000 Kč; 

Římskokatolická farnost Pozořice – 
60 000 Kč; Junák – český skaut, středis-
ko Pozořice, z.s. – 15 000 Kč; Mateřské 
centrum V.Š. – 35 000 Kč; Myslivecký 
spolek V.Š.-Kovalovice – 10 000 Kč; ZUŠ 
Pozořice – 20 000 Kč; SK Grušáci Sivice 
– 10 000 Kč; – veřejnoprávní smlouvy 
na poskytnutí dotace 

  rozpočet Obce Viničné Šumice na rok 
2024, kde závaznými ukazateli jsou 
paragrafy;

  uzavření smlouvy o termínovaném účtu 
s indexovou sazbou mezi Obcí Vinič-
né Šumice a Komerční bankou, a.s., 
Na Příkopě 33 č. p. 969, 114 07 Praha 1 
a vložení částky ve výši 10 000 000 Kč;

  ponechání stávající výše odměn pro 
neuvolněné členy Zastupitelstva obce 
Viničné Šumice;

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
  zprávu finančního výboru
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Sčítání obyvatel se provádí jednou za deset 
let. Poslední sčítání 2021 trvalo od 27. 3. 
do 11. 5. 2021, kdy byla možnost sečíst se 
prostřednictvím elektronického sčítacího 
formuláře nebo vyplnit a odevzdat listinný 
sčítací formulář. Od března 2022 ČSÚ 
postupně zveřejňuje výsledky a teprve ne-
dávno byly dokončeny komplexní výsledky. 

Česká republika
Počet obyvatel 10 524 167, z toho v za-
městnání 5 290 071 osob, změna počtu 
oproti poslednímu sčítání +87 607, prů-
měrný věk 42,7 roků.

Sčítání obyvatel 2021
 Pavel Vrba

pokračování na následující straně  

Nás bude zajímat, jak na tom byla v roce 2021 naše obec 
Viničné Šumice. 

Obyvatelé
Počet osob  celkem 1 357 – muži 683, ženy 674
Průměr. věk celkem 41 – muži 39,8, ženy 42,2
Registrovaný  
pobyt  v obci 1 258, jiná obec 19, jiný okres 63, jiný kraj 14, bez registrace 3
Rodinný stav  svobodní 542, ženatí/vdané 642, rozvedení 87, vdovec/a 86
Věkové složení  do 14 let 208, 15–64 let 835, 65 let a více 254
Bydlení v bytech 1 328, mimo byt 29

Vzdělání 
  nejvyšší dosažené 15 let a více – 1089
  bez vzdělání 4, základní 137, střední a vyučen 338 
  ÚSO 317 (všeobecné 120, odborné 165), vyšší odborné 15 (konzervatoř 2) 
  vysokoškolské 242 (bakalářské 53, magisterské 176, doktorské 13)

Národnost 
česká 729, moravská 371, slovenská 16, polská 1, německá 3, ukrajinská 6, vietnamská 1
Mateřský jazyk  český 1 240, moravský 30, slovenský 19

Výběr z různých ukazatelů
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Náboženství 
  hlásící se k církvi 305, z toho římskokat. 231, českobratrská evangel. 3
  nehlásící se 156, bez vyznání 562, neuvedeno 334

Ekonomická aktivita 
Pracující   celkem 712 – zaměstnaní 692 (ostatní 571, prac. důchodci 92, mateřská 3), 

nezaměstnaní 20  
zaměstnaní: zaměstnanci 519, zaměstnavatel 8, OSVČ 111, nezjištěno 54

Nepracující   celkem 641 – nepracující důchodci 252, mateřská 32, žáci 246, osoby 
v domácnosti a předškolního věku 110

Odvětví  zemědělství 11, průmysl 200, stavebnictví 63, obchod 81, doprava a sklad 
37, ubytování a pohostinství 13, vzdělávání 46, zdravotní a soc. péče 42, 
neuvedeno 6

Domy 
  celkem 448 – z toho RD 445, ostatní 3  |  obydleno 403, neobydleno 45
  počet bytů na obydlený dům: jeden – 302, dva – 96, tři – 5

Plodnost žen 15+ a živě narozené děti 

narozené děti 0 1 2 3 4 5 a více
počet žen 115 84 258 68 13 7 celkem 552

Hospodařící domácnosti 
  celkem 418 – rodinné 396, nerodinné-jednotlivec 22
Dle členů domácnosti: 

1 2 3 4 5 6 7
119 166 92 96 33 8 4 Průměr 2,62

Výstavba domů 
  průměrné stáří domů 46,5 roku

Před 
1920 1920-45 1946-70 1971-80 1981-90 do 2000 do 2010 2015 po 2016 neuve-

deno

34 37 70 45 33 28 77 29 28 22
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Společnost AVE CZ odpadové hospodář-
ství pro příští rok opět navýšila obci cenu 
za svoz odpadu, přesto poplatek za ko-
munální odpad bude zachován ve stávající 
výši 600 Kč za rok. Navýšení ceny bude 
dofinancováno z rozpočtu obce.

Sazba poplatku za komunální 
odpad na rok 2024

  pro fyzickou osobu s trvalým pobytem 
v obci 600 Kč za poplatníka;

  mající stavbu k individuální rekreaci 
600 Kč za objekt;

  osvobozeny jsou děti ve věku do pěti let;
  sleva pro poplatníka staršího 70 let 

ve výši 100 Kč.

Sazba poplatku za psa: 200 Kč

Poplatek za komunální odpad a za psa 
na rok 2024 se vybírá od 5. února do 31. 
května 2024 a je možno ho uhradit přes 
pokladnu v úřední dny anebo převodem 
na účet obce – 10620641/0100 (var. sym-
bol číslo popisné nebo evidenční).

Další možnost je platba přes platební 
terminál na úřadě – platební karty.

Poplatek za komunální odpad a poplatek 
za psa se vybírá podle Obecně závazných 
vyhlášek obce Viničné Šumice, o místním 
poplatku ze psů a o místním poplatku 
za obecní systém odpadového hospodář-
ství, s účinností od 1. 1. 2024.

Poplatky za komunální odpad  
a za psa na rok 2024

Zdá se, že po vydání stavebního rozhod-
nutí by už nemělo stát nic v cestě projek-
tu, který obec tak dlouhodobě vyhlíží a je 
nezbytně potřebný. I vzhledem k přibý-
vajícím mladým rodinám a dětem v naší 
obci. Život je jedna velká škola, v našem 
případě ta mateřská.

Výběrové řízení mělo být uzavřeno 
21. 9. 2023. Právě v tento den měla být 

podepsána smlouva se zhotovitelem 
a současně mělo dojít k předání staveniště 
a zahájení stavby. Bohužel v tento den 
byla doručena námitka od stavební firmy 
s druhou nejnižší podanou cenovou na-
bídkou. Podaným námitkám bylo následně 
částečně vyhověno. Zastupitelstvo Obce 
Viničné Šumice ve spolupráci s admini-
strátorem výběrového řízení provedlo 

Zahájení výstavby nové mateřské 
školy ve Viničných Šumicích
 Aleš Jílek, starosta obce 
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opatření k nápravě. Na zasedání zastupi-
telstva zrušilo své rozhodnutí o výběru 
dodavatele stavby ze dne 6. 9. 2023 a bylo 
provedeno nové posouzení splnění podmí-
nek účasti v zadávacím řízení. Na základě 
splnění všech podmínek jsme na násle-
dujícím zasedání zastupitelstva opět 
jednohlasně schválili zhotovitele stavby 
stavební firmu s nejnižší podanou cenovou 
nabídkou. Po tomto schválení začala běžet 
15denní připomínková lhůta. 

1. 12. byl poslední den s možností 
podání námitek na výběr zhotovitele. 
Jak bývá zvykem, námitky byly doručeny 
až poslední den. Námitky opět vznesla 
stavební firma s druhou nejnižší poda-

nou cenovou nabídkou i přes to, že právě 
k těmto podaným námitkám v prvním kole 
bylo částečně vyhověno a bylo provedeno 
nové posouzení.

V současné době opět probíhá roz-
hodnutí o podaných námitkách stavební 
firmy s druhou nejnižší podanou cenovou 
nabídkou. Pokud nebude stěžovatel spo-
kojen s rozhodnutím, správnost o výbě-
rovém řízení by měl následně posuzovat 
ÚOHS (úřad pro ochranu hospodářské 
soutěže). Tímto se zahájení stavby 
posouvá do roku 2024 a pevně věříme, 
že v tomto roce budeme stavbu slav-
nostně zahajovat poklepáním základního 
kamene.

První sněhová nadílka přinesla dětem 
radost a nám starost. O údržbu krajské 
komunikace se stará SÚS JMK. Tyto ko-
munikace se ošetřují podle staré smlouvy 
inertním posypem (kamínkem). Na ná-
sledující období podáme žádost o údržbu 
solí, abychom předcházeli kalamitním 
situacím. Místní komunikace a chodníky 
udržuje obec. Pokud projedete všechny 
ulice a uličky v obci tam i zpět, včetně 
chodníků, ukáže se vám na počítadle 
téměř 15 kilometrů. A to je trasa, kterou 
se snažíme v zimě pravidelně udržovat 
sjízdnou pro automobilovou dopravu 

a schůdnou pro pěší. 
Některé lokality dokážeme ošetřit 

obecní technikou, tam kde nestačí, máme 
smluvní dohodu s místním zemědělcem. 
Naše obec je svojí rozlohou a členitostí 
v zimním období obtížněji udržitelná než 
obce okolní. Když je sněhová nadílka vy-
datnější, nemůžeme být všude hned tam, 
kde je právě potřeba. Máme vytipovaná 
kritická místa, která ošetřujeme prioritně.

Při odhrnování sněhu a aplikaci posy-
pového materiálu nám ztěžují práci uživa-
telé motorových vozidel, kteří permanent-
ně parkují na krajské komunikaci, místních 

Zimní údržba v obci, aby sníh 
nebyl překážkou
 Aleš Jílek, starosta obce 
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Měsíc listopad byl v naší obci ve zname-
ní prevence kriminality. Ve spolupráci 
s Jihomoravským krajem jsme uspořá-
dali 4 přednášky na různá témata. První 
přednáška se zabývala tzv. kyberšikanou 
a bezpečného chování na internetu. 
Určena byla pro žáky třetí, čtvrté a páté 
třídy místní základní školy. S odstupem 
týdne na ni navázala přednáška na stejné 
téma, avšak zpracovaná pro rodiče žáků. 
Lektorkou na obou sezeních byla paní 
poručík Mgr. Zdeňka Procházková z Kraj-
ského ředitelství policie Jihomoravského 
kraje. Formou velmi zajímavé prezentace 

nás seznámila s možnými hrozbami, které 
na naše děti mohou číhat v kyberprosto-
ru. Důležité informace vhodně doplnila 
příklady z praxe policie.

Pro seniory, a nejen pro ně, proběhly 
v naší obecní knihovně dvě besedy. První 
setkání bylo na téma prevence majetkové 
kriminality s podtituly – „obrana proti 
šmejdům“, „jak nenaletět energo-podvod-
níkům“ a „bezpečné chování doma i na uli-
ci“. Na druhém setkání jsme se dozvěděli, 
jak bychom měli postupovat v řešení 
sousedských sporů. Přednášející, pan 
Luboslav Fiala z preventivního informační-

„UMÍM SI PORADIT“  
projekt prevence kriminality
 Aleš Jílek

komunikacích a v nejhorších případech 
přímo na chodnících. Nemluvě o tom, že 
se pod tíhou vozidla významně poškozuje 
těleso chodníku, který není dimenzovaný 
na takovou zátěž. Parkujte proto, prosím, 
ve svých vjezdech nebo na zpevněných 
plochách k tomu určených. Zajistíte tím 
nejen možnost lepší zimní údržby, ale také 
bezpečný průchod chodcům a obci ušet-
říte zbytečné náklady na opravy poškoze-
ných chodníků.

I samotné odklízení sněhu od domu 
má svá pravidla. Vyhrnování sněhové 
nadílky z vjezdů na komunikaci, ať 
krajskou nebo místní, je nelogické a ne-

zodpovědné. Ve vjezdu je sice odklizeno, 
ale na silnici je rozježděná vrstva sněhu, 
která přes den roztaje, dělá se břečka 
a v noci zamrzne, utvoří ledovou plotnu 
nebo ledovou bariéru. 

Proto chceme požádat všechny obča-
ny, aby při úklidu sněhu u svých domů 
využili předzahrádky nebo zelené plochy. 
Sníh je jenom voda v pevném skupenství 
a voda zahrádkám nebo trávníku jen 
prospěje. Pokud nemáte tuto možnost, 
pokuste se sníh shrnout na hromady 
mimo průjezdný pás komunikace nebo 
mimo průchozí část chodníku, ať může 
bezpečně odtávat.
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ho oddělení Městské policie Brno, na obou 
přednáškách velice poutavou formou 
posluchače zapojil do řešení konkrétních 
situací.

Všechny přednášky hodnotím jako velmi 
přínosné, byly poutavé i poučné. Obzvláš-
tě v dnešní době, kdy každý člověk musí 
být nejen opatrný, ale i předvídavý. Proto 
bychom chtěli navázat s přednášejícími 
spolupráci i v příštích letech. Pro každého 
účastníka na všech setkání bylo připrave-
né drobné pohoštění a jako poděkování 
obdržel každý návštěvník tematický upo-
mínkový předmět. 

Potěšil mě velký zájem rodičů i seniorů 
a děkuji všem, kteří se aktivně zajímají 
o preventivní programy v oblasti bez-
pečnosti. Děkuji také za zpětnou vazbu 
a hodnocení přednášek.

Do projektu se zapojil obecní úřad, ZŠ 
a MŠ Viničné Šumice, paní Jana Vlčková 

a SDH Viničné Šumice. Všem děkuji za vý-
bornou spolupráci.

Chtěl bych také poděkovat Jihomorav-
skému kraji, který významně podpořil náš 
projekt „UMÍM SI PORADIT“ z dotačního 
titulu prevence kriminality Jihomoravské-
ho kraje 2023.

  Přednáška na základní škole o kyberkriminalitě

  Přednáška o prevenci majetkové kriminality
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V poslední době se mezi rodiči v okolních 
obcích často skloňují dva pojmy –  
ZŠ Pozořice a kapacita školy. 

Je nepsaným zvykem, že majoritní 
většina žáků ze základních škol ve Tvarož-
né, Sivicích a Viničných Šumicích, kde se 
nachází pouze I. stupeň, odchází do blíz-
kých Pozořic pokračovat 6. třídou ve vzdě-
lávání na II. stupni základní školy. Tahle 
skutečnost platila už pro mnoho generací 
před námi a všem to může připadat jako 
naprostá samozřejmost. Ale je nutné se 
podívat i na kapacitu školy, která je dána 
mnoha aspekty, aby se množství žáků dalo 
zvládnout z hlediska vzdělávání, tak z hle-
diska přidružených záležitostí - jídelny, 
sociálních zařízení, šatny a mnoho jiných. 

Právě kapacita školy hrála v letošním 
roce hlavní roli v procesu přijímání žáků 
do školního roku 2023/2024. Počet žáků 
hlásících se na školu překročil hranici 
maxima 600 žáků o pět. A bohužel se 
muselo přejít na neočekávané a nepříjem-
né losování, kdo z žáků nebude na školu 
přijat. I když na tento nepříjemný krok 
nakonec došlo, tak přece jen se na po-
slední chvíli podařila zvýšit kapacita školy 
o deset žáků, problém byl pro tu chvíli 
zažehnán a 4. září se škola otevřela snad 
pro všechny, kdo do pozorské školy přejít 
chtěli. Nemůžeme se ale na tuto skuteč-
nost dívat tak, že máme klid na další roky 
– opak je pravdou.

Mnozí z rodičů se snaží vyřešit problém 
po své vlastní ose a zkouší dítě přehlásit 
trvalým pobytem tak, aby jim zajistili přijetí 
do chtěné školy např. už na I. stupeň. Ne-
uvědomují si, že tím sice zajistí místo pro 
své dítě, ale zároveň tím odeberou místo 
žákům přicházejícím do 6. třídy v daném 
roce a tímto jednáním zahájí nekonečný 
koloběh, ze kterého se pak těžce dostává 
ven. Jedna škola má kapacitu naplněnou, 
a školy v okolních obcích mají stále kapa-
citu dostatečnou. Po domluvě vedení obcí 
bylo stanoveno, že tento způsob zajistit 
si místo bude velmi pozorně monitorován 
a bude k němu patřičně přihlíženo. Musí se 
najít řešení, jak zajistit povinné vzdělávání 
pro všechny naše děti z nepsané spádové 
oblasti. Nechceme třídy rozdělovat a děti 
posílat studovat do jiných škol a tím trhat 
sociální vazby vybudované během prvních 
pěti školních let. 

Tímto bychom, jako starostové zmíně-
ných obcí, chtěli Vás všechny ujistit, že už 
delší dobu intenzivně pracujeme na řešení, 
abychom se vyhnuli všem výše popsa-
ným nepříjemnostem a zajistili, že naše 
děti budou mít vždy dostupné povinné 
vzdělávání v naší oblasti. Téma je to velice 
komplexní, časově a finančně náročné. 
Rozhodnutí nelze učinit ze dne na den, ale 
všichni pevně věříme tomu, že nakonec 
pro nadcházející roky zařídíme jistotu pro 
všechny rodiče, a především jejich děti.

Základní škola Pozořice
 Aleš Jílek, starosta obce Viničné Šumice,    Milan Blahák, starosta obce Kovalovice,   
 Petr Blahák, starosta obce Sivice,    Tereza Jiráčková, starostka městyse Pozořice,   
 Pavel Šťastný, starosta obce Tvarožná
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Svazek obcí pro vodovody a kanalizace 
Šlapanicko dokončil k 30. 11. 2021 stavbu 
Posílení skupinového vodovodu, II. etapa, 
která navázala na etapu první, realizova-
nou v letech 2013–2015. Cílem těchto sta-
veb je zajištění soběstačnosti členských 
obcí v zásobování kvalitní pitnou vodou, 
a tedy napojení obcí Blažovice, Jiříkovice, 
Kobylnice, Ponětovice a Prace na vlastní 
zdroj vody na Říčkách, na který jsou již 

dlouhodobě napojeny obce Pozořice, Sivi-
ce, Tvarožná, Kovalovice, Viničné Šumice 
a Mokrá Horákov. Jak stavba postupovala, 
byly jednotlivé obce přepojovány na tento 
zdroj vody.

Z minulých let je známo, že tato voda 
je „tvrdší“ než voda, kterou jsme doposud 
kupovali od BVK, což je dáno tím, že je 
více mineralizovaná, dle odborníků tedy 
zdravější a chutnější. Tvrdost vody z BVK 

Valná hromada Svazku pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko schválila pro 
rok 2024 vodné ve výši 69 Kč za 1 m3 
a stočné ve výši 73 Kč/m3. V součtu 
cena činí 142 Kč/m3 včetně DPH. Pro 
odběratele je to dobrá zpráva, oproti 
roku 2023 nezaplatí nic navíc. 

Pro našeho provozovatele – Vodáren-
skou akciovou společnost to znamená, že 
od odběratelů ze Svazku Šlapanicko bude 
mít reálně nižší výnosy než v předchozím 
roce, a to nejen kvůli zvýšení sazby DPH 
z 10 % na 12 %, ale i vlivem inflace. Pone-
chat stejnou cenu bylo možné díky zodpo-
vědné cenové politice svazku v minulých 
letech a rezervě, která vznikla provozova-
teli úsporou nákladů za energie. 

Kalkulace ceny má svá přísná pravidla 
– dodávka pitné vody i likvidace splaško-
vých vod je zařazena do seznamu zboží 
a služeb regulovaných státem. Cena nesmí 
přesáhnout sociálně únosnou mez, na-
proti tomu snaha o co nejnižší cenu vede 
k „vybydlování“ infrastruktury. Cena proto 
musí být nastavena tak, aby odpovídala 
skutečným potřebám a generovala zdroje 
na financování obnovy sítí po skončení 
jejich životnosti. 

Úkolem Svazku je zajistit svým člen-
ským obcím dostatečné množství kvalitní 
pitné vody a likvidaci odpadních vod 
v souladu s legislativou.

Voda je život, važme si jí 🙂

Zdroj Kaprálův mlýn

Vodné a stočné pro rok 2024 
nezdraží!

 Ing. Markéta Staňková, tajemnice SVK

 Marie Kousalová, předsedkyně SVK
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se pohybuje během roku v rozpětí 1,97–
2,36 mmol/l, u vody z Říček je to 3,2–4,1 
mmol/l. Doporučená, nikoliv závazná, 
hodnota je 2,0–3,5 mmol/l. 

Průvodním jevem používání vody 
z vlastních vrtů na Říčkách jsou jednak 
bělavé skvrny na plochách, na kterých za-
schly kapky vody a také častější zanášení 
předmětů (např. varných konvic, kávovarů, 
…), u kterých dochází ke kontaktu s vařící 
vodou, vodním kamenem. Tento průvodní 
jev je nepříjemný a velmi těžko jej vyváží 
skutečnost opravdu vysoké kvality pitné 
vody (přímo u zdroje je tato voda kvalifi-
kovaná jako voda kojenecká).

Proto Svazek zakoupil v roce 2020 
v oblasti Kaprálova mlýna na Říčkách 
zdroj vody tvořený převážně vodou 
povrchovou, která je podstatně měk-
čí, a především neobsahuje tak velké 
množství vápníku.

V roce 2021 proběhla jednání Svazku 
se zástupci CHKO Moravský kras, firmy 
Geotest a České geologické společnosti, 
jejichž výsledkem byl příslib možnosti 
čerpání a následné úpravy vody v lokalitě 
CHKO. Od listopadu 2021 do února 2023 
probíhala měření a zkoušky kvality a kvan-
tity tohoto zdroje. Na jejich základě byla 
vypracována studie, která umožňuje sta-
novit způsob úpravy a míchání vody z to-
hoto zdroje s vodou z hlubinných jímacích 
vrtů a následné vypracovat projektovou 
dokumentaci. K realizaci tohoto projektu 
by mohlo dojít v letech 2025–2026.

Věříme, že se dílo, i přes komplikace 
dané územím a majetkoprávními vztahy, 
podaří, a občané budou s kvalitou uprave-
né vody spokojeni.

Toto výročí bylo příležitostí k setkání 
současných i bývalých představitelů obcí 
a svazku, zástupců provozovatele a ob-
chodních partnerů, uskutečnilo se 21. září 
2023.

Stejné výročí 30 let oslavila i Vodá-
renská akciová společnost, která vznikla 
privatizací Jihomoravských vodovodů 
a kanalizací v roce 1993. Ve stejné době 

vznikaly svazky obcí, privatizační projekt 
totiž počítal s převodem akcií na svazky 
obcí, nikoliv na jednotlivé obce a města. 
Na našem území tehdy vznikl Svazek 
Říčky a Svazek Šlapanicko, které později 
splynuly ve svazek Šlapanicko.

Dle privatizačního projektu bylo 48 % 
akcií bezplatně převedeno svazkům obcí, 

Svazek obcí pro vodovody 
a kanalizace Šlapanicko oslavil 30 let
 Marie Kousalová, předsedkyně SVK
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28 % bylo určeno pro kupónovou priva-
tizaci, 5 % tvořily zaměstnanecké akcie, 
15 % bylo určeno k prodeji zahraničnímu 
zájemci, zbývající 4 % byla rozdělena mezi 
Restituční a Nadační investiční fond. 

Během času se vlastnická struktura 
měnila. V roce 1998 vlastnily svazky obcí 
v součtu 59 % akcií, francouzská společ-
nost Suez Lyonnaise des Eaux vlastnila 
přes 33 % akcií. V roce 1999 byl založen 

Svaz vodovodů a kanalizací měst a obcí, 
na který jednotlivé svazky převedly akcie 
výměnou za podíl na řízení společnosti. 
Tímto krokem se SVKMO stal většinovým 
akcionářem. Díky strategickému plánování 
nastal v roce 2012 zásadní zlom, kdy se 
SVKMO podařilo vykoupit 100 % akcií.

Vodárenská akciová společnost se tak 
stala ryze českou firmou ve vlastnictví 
obcí a měst.

Vážená paní, vážený pane,
místní akční skupina Slavkovské bojiště 

ve Vaší obci spustila nový projekt Létající 
vnučka, který se zaměřuje na pomoc seni-
orům, kteří žijí sami nebo se cítí osaměle. 
Projekt je financován z jiných zdrojů a jeho 
využití je proto pro Vás zcela bezplatné. 

Můžeme Vám pomoci s řešením den-
ních nebo i neobvyklých situací, úředních 
záležitostí, s věcmi, se kterými si nevíte 
rady, doprovodit Vás k lékaři, nebo si pro-
stě jen tak popovídat o tom, co Vás trápí 
nebo těší. Prostě pomoci Vám s čímkoli, co 
je pro Vás důležité. 

Rádi bychom Vám pomohli navazvat 
nová přátelství v rámci Vašeho bydliště 
nebo blízkého okolí, propojovat Vás se 
spolky a lidmi v sousedství, kteří budou 
v budoucnu ochotni Vám pomoci při řeše-
ní běžných denních záležitostí. 

V případě, že byste měli o tuto službu 
zájem, nebo třeba jen znáte osamělého 
seniora, pro kterého by tento projekt byl 
vhodný, kontaktujte mne. 

S pozdravem 

Vaše Létající vnučka 
Kateřina Zacpalová 
tel.: 605 373 684

Vážení spoluobčané, 
rád bych vás touto cestou seznámil s novým projektem MAS Slavkovské bojiště, 
na kterém naše obec spolupracuje a zároveň bych Vám i rád předal dopis od naší 
Létající vnučky.

Létající vnučka



                                                    
                                                    Projekt Posílení zaměstnanosti a komunitního života na území MAS Slavkovské bojiště 

 registrační číslo projektu CZ.03.02.01/00/22_008/0001007 

     

Žijete sami a rádi by jste si jen tak občas s někým popovídali? 

Potřebujete pomoci vyřídit úřední záležitosti?

 Řešíte složitou životní situaci a potřebujete si o tom s někým
promluvit?

Chcete trávit svůj čas smysluplně, aktivně? 

Cítíte, že by jste chtěli trávit více času v něčí společnosti? 

                        
P o j ď m e  t o  s p o l u  v y ř e š i t . . .

             kontaktujte létající vnučku
Kateřina Zacpalová  tel. : 605 373 684

Projekt Posílení zaměstnanosti a komunitního života na území MAS Slavkovské 
bojiště registrační číslo projektu CZ.03.02.01/00/22_008/0001007.
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Nepřetržitá 24/7 tísňová péče „Anděl 
na drátě“ je určena převážně seniorům 
a osobám se zdravotním postižením, 
u kterých se zvyšuje riziko pádu, náhlé 
nevolnosti, slabosti či kolapsu. Zdraví 
i život pak závisí na rychlém zajištění 
pomoci. 

Princip služby spočívá v tom, že klient 
má stále u sebe (na ruce) malé elektronic-
ké zařízení (hodinky, náramek). Po jeho 
stisknutí se ozve hlas asistenta a ten 
po vyhodnocení situace zvolí postup 
a formu zajišťované pomoci. Profesionálně 
proškolený asistent je s klientem v neu-
stálé komunikaci až do úplného vyřešení 
celé situace. 

Zařízení dokáže samo rozpoznat a upo-
zornit na nestandardní situace (náhlý pád 
či déle trvající nehybnost), i když klient 
nestihne aktivovat tlačítko. Zároveň se lo-
kalizuje (GPS/GSM) místo, v jakém se kli-
ent nachází. Asistent i v těchto případech 
volá na zařízení a ověřuje stav klienta. 

Senior a jeho rodina tak mají jistotu, 
že se mu vždy dostane rychlé a optimální 
pomoci v domácím i venkovním prostře-
dí. Uživatel tím získá větší sebedůvěru 
a nemusí se omezovat ve svých aktivitách 
a oblíbených činnostech kvůli obavám 
z nečekaných problémů. 

Linka pomoci a bezpečí pro 
seniory

Součástí služby je také non-stop linka po-
moci při úzkostných, tísnivých a depresiv-
ních pocitech, strachu ze samoty, sdílení 
radostí i starostí osamělých seniorů. Dále 
také poskytování sociálního poradenství 
a zprostředkování kontaktu se společen-
ským prostředím.

ANDĚL NA DRÁTĚ
NON-STOP pomoc v krizových  
situacích (pády, zranění)
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TÉMA

Čtení z knihovny Anděla 
na drátě

S pomocí předních českých herců byl 
vytvořen rozmanitý obsah audiozáznamů 
knihovny Anděla na drátě. Při pravidel-
ných voláních a aktivizačních hovorech 
se uživatelům nabízí výběr z obsáhlé 
knihovny audiozáznamů různých žánrů. 
Rozšířili jsme tím možnosti naší komu-
nikace o čtení a příspěvky od známých 
umělců a herců. Ty jsou zajímavým rozptý-
lením, seniory potěší a pomáhají tak lépe 
překonat důsledky společenské deprivace 
plynoucí z nucené izolace a samoty. 

Bez mobilního telefonu, bez 
měsíčních plateb za SIM kartu

Další přidanou hodnotou je možnost přijí-
mat hovory na zařízení od rodiny a přátel 

ale hlavně vlastní, neomezené volání ze 
zařízení (odchozí hovory) do všech sítí 
(v ceně služby). Klient tak nepotřebuje te-
lefon a ušetří za kredit či paušál SIM karty. 

Cílem služeb „Anděl na drátě“ je 
vedle ochrany zdraví a života klientů, 
také podpora jejich komunikace se svými 
blízkými a přáteli. Přispívá tím ke zlepšo-
vání tělesné i psychické kondice seniorů 
a napomáhá k prodloužení hodnotnějšího 
a spokojenějšího života v jejich přiroze-
ném domácím a sociálním prostředí.

Bc. Magdalena Jašková
vedoucí oddělení sociálních věcí
Městský úřad Šlapanice
pracoviště Brno, Opuštěná 9/2,  
656 70 Brno
tel.: 533 304 640, fax 533 304 814
e-mail: jaskova@slapanice.cz
www.slapanice.cz

Všechny tyto služby stisknutím jediného tlačítka

Hodinky nebo Přívěšek
2 990 Kč včetně DPH

SOS KOMUNIKAČNÍ  
ZAŘÍZENÍ NYNÍ ZDARMA

Ušetříte tak 2 990 Kč

Cena zařízení (jednorázově):

Cena služby: 380 Kč měsíčně

Linnet eu s.r.o.   |   Anděl na drátě, z.ú.   |   Karlovo náměstí 84, 547 01 Náchod
Tel.: 774 705 824   |   E-mail: info@andelnadrate.cz   |   www.andelnadrate.cz
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Zprávy ze školy aneb jak jsme 
prožili podzimní dny 

Polytechnická výchova ve školní družině
V rámci nové aktivity ve školní družině 
s názvem „Polytechnika“ jsme se s chutí 
pustili do vyrábění. Vybaveni základním 
ručním nářadím, které nesmí chybět 
v žádné klasické domácí dílně, za použi-
tí rozličných materiálů jako dřevo, kov, 
karton, plast, látka a přírodniny, s pomocí 
hřebíků, šroubků, vrutů, lepidla a barev 
vznikala naše dílka. Polytechnická výchova 
probouzí v každém dítěti duši konstruk-
téra, umožňuje mu rozvíjet tvořivost 
a kreativitu. 

A protože naše děti rády tvoří, vznikaly 
pod jejich rukama obdivuhodné výrobky. 
V září jsme začali se strašáky a kočka-
mi ze dřeva, kovu a látek a pokračovali 
výrobou ptačích budek. Ručními pilkami 
jsme řezali materiál upevněný ve svěráku 

na ponku, brousili a pilovali hrany, stlou-
kali hřebíky, natírali barvami a zdobili. 
Hotové ptačí budky se zobáním jsme 
umístili pod okna naší školy. V předvánoč-
ním období jsme svými výrobky Mikuláše, 
anděla, čerta a dřevěnými domečky se 
sněhovou posypkou ozdobili vstupní 
prostor školy. 

Cíl uvedené aktivity byl naplněn a na-
dále ho budeme rozvíjet a prohlubovat.

 Vychovatelky ŠD

Na začátku září zavítalo do naší školy Di-
vadélko pro školy z Hradce Králové s před-
stavením Dobrodružství veverky Zrzečky 
pro mladší děti a Divadelním cestopisem 
pro starší děti.

V září proběhla přednáška a workshop 
na téma Veterinární lékařství určená 
starším dětem. Paní doktorka ze Státní 
veterinární správy dětem vysvětlila, jak 

ŠKOLA

Základní škola Viničné Šumice

 Divadlo ve škole Polytechnika ve školní družině
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tato instituce pracuje, o co všechno se sta-
rá a jak chrání zdraví zvířat. Ukázala jim, 
jak vypadají orgány zvířat. Paní doktorka, 
která učí na Veterinární univerzitě v Brně, 
zase dětem řekla, co obnáší studium 
na této škole a jak náročné je stát se 
veterinářem. Potom měly děti malou lekci 
z anatomie, kdy poznávaly lebky zvířat 
a seznámily se s kostrou nohy koně. Děti 
se o péči o zvířata velmi zajímaly a projevi-
ly spoustu znalostí.

 Miriam Lerchová

Kroužek flétny vystoupil na vítání občánků 
a na setkání jubilantů v sokolovně.

Na konci září vyrazili čtvrťáci na adap-
tační kurz do Mikulovic u Znojma. 

Děti ze 3. a 5. třídy jely na výlet do Zno-
jma, kde si prošly znojemské podzemí 
a prohlédly město.

Školní družina se již tradičně, po čtr-
nácté, zapojila do mezinárodního projektu 
Záložka do knih spojuje školy.

Novinkou v letošním školním roce je 
pravidelná návštěva rodilého mluvčího 
ve škole a školní družině. Tuto aktivitu 
můžeme uskutečnit díky projektu OP 
JAK – Šablony Viničné Šumice. Lektoři 
z USA a jiných zemí k nám v průběhu roku 
od září do dubna zavítají osmkrát.

Dětem se líbil zážitkový pořad Filhar-
monie ve škole.

V rámci Evropského týdne progra-
mování naši páťáci zažili dopolední 
minikurz programování. Děkujeme panu 
Radimu Benkovi a jeho kolegům za výu-
ku i trpělivost.

Děkujeme všem, kteří nás podpořili 
a přispěli v říjnovém sběru papíru.

V listopadu se celá škola provoněla 
rozličnými vůněmi díky Dílně koření.

Žáci ze 2. B a ze 3. ročníku si vyjeli 
do Stromíku v Pozořicích na program 
Strom je lesa pán.

Na konci listopadu jsme prezentovali 
svoje výrobky na jarmarku v šumické 
sokolovně. Děkujeme všem, kteří nás pod-

ŠKOLA

 Veterinární lékařství  Kroužek flétny na vítání občánků
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pořili koupí některého z našich drobných 
výtvorů. Děti je tvořily v kroužku Šikovné 
ruce, ve školní družině i ve výuce.

Poslední listopadovou středu se naši 
malí včelaříci vypravili na výlet do Vče-
lařského muzea v Rosicích. Pozvání přijali 
i rodiče některých dětí.

Rozsvěcení vánočního stromu je akce, 
které se velmi rádi účastníme a patřičně si 
ji užíváme. Vystoupení před spoustou lidí 

předchází pilné nacvičování a za to patří 
dětem velký dík.

I letos byl ve škole Mikuláš. O nadílku 
se již tradičně postarali naši nejstarší 
žáčci.

Spolupráce s knihovnou
Knihovna ve Viničných Šumicích je náš 
blízký partner. Žáčci ze čtvrté a páté třídy 
velmi rádi přijali pozvání na výstavu o ko-

ŠKOLA

 Den programování

 Filharmonie ve škole

 Dílna koření

 Výukový program ve Stromíku
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Vzdělávání pedagogů – první pomoc

Rodilá mluvčí ve škole

Mikuláš ve škole

Výlet do Znojma

Pasování na čtenáře
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miksu Pozor, v knihovně je kocour od spi-
sovatelky Kláry Smolíkové. Naši prvňáčci 
byli na začátku října v prostorách knihov-
ny pasováni panem starostou na čtenáře. 
V říjnu byla pro děti ze třetí třídy připra-
vena beseda se spisovatelkou Vlastou 
Žáčkovou o její knize Adam a tajemství 
těžkovského hrádku a pro naše druháčky 
beseda se spisovatelkou Lucií Hlavinkovou 
o knize Mnohokluk. Právě v těchto dnech 
vrcholí tvoření prací do soutěže Jižní Mo-
rava čte, kterou pro nás zprostředkovala 
naše knihovna. Děkujeme paní Janě Vlč-
kové za krásné chvíle strávené s knihami 
a těšíme se na další spolupráci.

Škola Viničné Šumice – Bezpečná škola
V souladu s vizí školy pokračujeme v reali-
zaci naší koncepce Bezpečná škola. Kromě 
aktivit ve vyučování probíhají i mnohé 
mimoškolní aktivity. Na podzim jich bylo 
hned několik. Všichni naši pedagogové 
absolvovali rozsáhlé školení První pomoci 

v podmínkách školy. Další seminář pro 
celou sborovnu se týkal Tandemové výuky. 
V listopadu pro nás zřizovatel školy zařídil 
besedu pro děti ze 3.–5. ročníku na téma 
Kyberšikana s paní Mgr. Zdeňkou Pro-
cházkovou z Krajského ředitelství Policie 
Jihomoravského kraje. V dalším týdnu 
pak ve škole proběhla i beseda pro rodiče. 
Ve škole pracuje školní psycholožka, která 
nám pomáhá podporovat tolerantní pro-
středí také tím, že připravuje preventivní 
programy ve třídách zaměřené na rozvoj 
a upevnění prosociálního chování a dob-
rých vztahů. 

Vážení čtenáři, vážení rodiče, děti a přá-
telé školy, dovolte, abych vám jménem 
všech zaměstnanců naší základní a ma-
teřské školy popřála radostné prožití 
vánočních svátků a úspěšné vykročení 
do nového roku.

 Olga Růžičková, ředitelka školy

ŠKOLA

 Muzeum včelařství v Rosicích Beseda o kyberšikaně
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ŠKOLA

Včelaříci v naší škole

V měsíci říjnu 2023 jsme již počtvrté zahá-
jili kroužek včelaříků, v tomto období je to 
desetičlenná skupinka dětí. Scházíme se 
na stanovištích včelstev Pod lesem, u vče-
laře nebo využíváme jednu ze školních 
tříd. Zopakovali jsme si základní znalosti 
z biologie včely medonosné a přeléčili 
jsme včelstva na stanovištích. Poté jsme 
prohlédli spad roztočů na podložkách, 
abychom posoudili, zda je nutné další 
léčení. Připravili jsme včelky na přezimo-
vání a úly zabezpečili mřížkami na česnách 
proti případným nepřátelům. V nepřízni-
vém počasí jsme si popovídali o historii 
včelaření, kterou nám přiblížila návštěva 

Muzea včelařství v Rosicích. Děti viděly 
košnice, kláty a různé druhy úlů používané 
pro chov včel a v budově muzea je pan 
Ing. Řehořka seznámil s ústrojím včely ná-
zorným modelem. Prohlédli jsme si sbírku 
včelařských nástrojů a pomůcek používa-
ných v průběhu let až po současnost a děti 
obdržely malé pozornosti. Děkujeme 
paní ředitelce a rodičům dětí, kteří nám 
pomohli zajistit přepravu! V předvánoč-
ním období jsme si zkusili vyrobit svíčky 
z voskových plástů a zkusili jsme obrou-
sit hrany rámků, které včelař připravuje 
na jarní snůšku.

Přejeme Vám všem prožité vánoční 
svátky, zdraví, lásku a klid v dalším roce!

 Josef a Jarmila Brtníkovi

Zprávy z naší školky

Během podzimu se naše ma-
teřská škola zapojila do řady 
zajímavých akcí, které přinesly 
radost a kreativitu mezi naše 
malé děti. V rámci obecní 
akce jsme společně vyřezali 
dvě strašidelné dýně, jež pak 
zdobily svah nad obecním 
úřadem. V říjnu jsme pořádali 
„podzimní dílničku“, kde si děti 
mohly za pomoci rodičů vytvo-
řit keramický svícen a vyřezat 
dýni. Tradiční občerstvení 

 Hana Večeřová, Veronika Bartáková

 Podzimní dílna
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zajišťovaly samotné děti, přičemž třída 
Motýlků připravila lahodnou jablečnou 
buchtu a třída Sluníček upekla linecké 
cukroví pokapané čokoládou.

Dne 14. listopadu nám přinesla ne-
funkční elektřina nečekanou příležitost 
– uspořádat pyžamovou párty ve školce. 
Děti i paní učitelky přišly v pyžamech 

ŠKOLKA

 Červená Karkulka

 Pyžamová párty
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a s baterkami. Společně jsme si stavěli 
domečky a labyrinty z dek, při hledání 
schovaných věcí ve tmě jsme si užívali 
nečekaně zábavný den. Den jsme završili 
pohádkou „Červená Karkulka“, kterou 
dětem zahrály paní učitelky.

Dne 21. listopadu jsme v naší školce 
hostili hudební divadlo „Žůžo muzička“, 
kde si děti mohly vyzkoušet hru na různé 
netradiční předměty, včetně kamene, 
dřeva nebo železných prutů. O dva dny 
později, 23. listopadu, jsme přivítali 
maňáskové divadlo Šikulka, které nám 
představilo tři pohádky – „Pohádka 
o nespokojeném koťátku“, „O holčičce, 
která málem přišla o nejlepšího kamará-
da“ a „O tom, jak jel Vašík na prázdniny 
a pomohl veverce“.

Dne 2. prosince jsme se společně se 
základní školou s radostí zúčastnili slav-
nostního rozsvícení vánočního stromu. 

Děti vytvořily krásnou atmosféru tím, že 
společně zazpívaly písničky „Píšu ti andíl-
ku“ a koledu „Půjdem spolu do Betléma“. 
Navíc recitovaly krátké vánoční básničky, 
čímž přispěly k vytvoření vánoční nálady.

Dne 5. prosince nás potěšila návštěva 
Mikuláše s jeho pekelnými a nebeskými 
pomocníky. Žáci pátého ročníku ZŠ si 
dali záležet na svých kostýmech, takže 
v některých malých neposedech zbyla 
jen malá dušička. Děti ze tříd Motýlků 
a Sluníček potěšily Mikuláše básničkami 
a písničkou. Mikuláš a jeho pomocníci 
na oplátku rozdali mikulášské nadílky 
v podobě balíčků plných dobrot, což naši 
malí rarášci náležitě ocenili.

Jménem všech dětí a zaměstnanců MŠ 
bychom chtěli všem popřát krásné svátky 
plné pohody, radosti, a především pevné-
ho zdraví. Ať vás provází teplé a šťastné 
chvíle s rodinou a blízkými.

ŠKOLKA

 Lokomoce
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FARNOST

Tradiční adventní oknohrátky 2023 
v číslech

Začátky naší adventní tradice sahají do roku 
2010, kdy se paní Daniela Drápalová necha-
la inspirovat v zahraničí. Nápad převzala 
a realizovala v naší obci. Pod jejím vedením 
probíhala ADVENTNÍ OKNA 5 let, a to v le-
tech 2010–2014. Za to jí patří velké díky!

V roce 2015 jsme čísla v oknech hledali 
marně. Další rok jsme proto navázali se 
souhlasem p. Drápalové na zvyk, který 
chyběl nejen nám, a již 8 let v této tradici 
pokračujeme.

Postupně, tak jako v čokoládovém 
adventním kalendáři, od okna s číslem 
1 rozsvíceného 1. prosince tentokrát v ok-
nech zakladatelky doputujeme až k číslu 
24 umístěném na šumické zvoničce 
na Štědrý den.

Úžasných 312 ADVENTNÍCH OKEN! 
To je celkový součet za dlouhých 13 let, co 
OKNOHRÁTKY ve Viničných Šumicích pro-
bíhají! Co okno, to originální nápad, který 
bylo možné obdivovat. Všem tvůrcům 
děkujeme!

Letošní trasa (pokud ji půjdete poctivě 
po číslech vzestupně 1, 2, 3...) měří přesně 
15 km a můžete ji objevovat svépomocí 
nebo s mapou (viz níže) opět do 6. ledna 
2024.

Sportovní nadšenci si mohou advent-
ní okna projít i v okolních obcích, kde 
se námi inspirovali (Pozořice, Vítovice 
a další).

Příjemné putování

 Magdaléna Svačinová a Alena Cabalová
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FARNOST

Advent a Vánoce
Srdečně vás zveme do pozořického kostela ke křesťanskému prožití doby adventní 
a vánoční při bohoslužbách o adventních nedělích (vždy 7:30 a 9:00) a na vánoční svátky:

Přejeme vám pokojnou přípravu na Vánoce, radostné vánoční svátky a vše dobré 
do nového roku!

24. 12. 
15:00 Vigilie ze slavnosti Narození Páně s žehnáním jesliček

22:00 Slavnost Narození Páně - „Půlnoční“ mše sv.

25. 12. 7:30 a 9:00 Slavnost Narození Páně

26. 12. 7:30 a 9:00 Svátek sv. Štěpána

31. 12. 7:30 a 9:00 Svátek Svaté rodiny s žehnáním manželům

1. 1. 7:30 a 9:00 Slavnost Matky Boží, Panny Marie  
(Světový den modliteb za mír)

Pozořický betlém v kostele:

24. 12. po mších svatých

25. a 26. 12. po mších svatých a 14:00–18:00

Třešťský betlém na faře:

24. 12. po mších svatých cca půl hodiny

25. a 26. 12. 8:30–12:00 a 14:00–18:00

Tradičně budou ve vánoční době přístupné betlémy
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Oslavy výročí kostela
V roce 2024 slavíme významné jubileum 300 let našeho 
pozořického kostela Nanebevzetí Panny Marie. Během roku 
1724 byl po několika letech dostavěn a 15. srpna téhož roku, 
při hlavní poutní slavnosti Nanebevzetí Panny Marie, požeh-
nán. Posvěcen pak byl až 30. června 1929. Je farním koste-
lem sloužícím k modlitbě a bohoslužbě, chráněnou kulturní 
památkou a výraznou dominantou zdejšího kraje. U příleži-
tosti tohoto výročí připravujeme program během celého roku, 
ke kterému vás všechny už teď srdečně zveme!

Pondělí 1. ledna Zahájení roku oslav pod ochranou Matky Boží, Panny Marie

Neděle 7. ledna Tříkrálový koncert ve spolupráci se ZUŠ v kostele,  
farní kavárna

Pátek 7. června

Noc kostelů

Koncert kapely Hradišťan, prohlídky kostela,  
otevření venkovní výstavy a další 

Neděle 30. června 95. výročí posvěcení hlavního oltáře a kostela

Čtvrtek 15. srpna Děkovná mše sv. k 300. výročí dostavění a požehnání kostela

Neděle 18. srpna

Hlavní pouť ke cti Nanebevzetí Panny Marie  
a oslava výročí kostela

Otevřený kostel a farní kavárna po celý den

Neděle 8. září Farní den

Říjen Výsadba stromu před farou

Během letních  
měsíců 

O víkendech otevřený kostel k modlitbě a prohlídce 

Volně přístupná venkovní výstava vedle kostela

Volně přístupná venkovní hra nejen pro děti

Aktuální informace budou zveřejňovány na našich webových stránkách: 
www.farnostpozorice.cz.

KOSTEL POZOŘICE
1724–2024
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Tříkrálová sbírka 2024
Rajhrad, 1. listopadu 2023 – Opět na-
stává období v roce, kdy se v Oblastní 
charitě Rajhrad chystá tradiční Tříkrá-
lová sbírka.

„Budeme rádi, pokud se do letošní 
sbírky zapojíte. Koledníky budete moci po-
tkat v ulicích ve dnech od 1. do 14. ledna 
2024 nebo bude možné sbírku podpořit 
prostřednictvím on-line platby či QR kódu. 
Podpora všech, kteří se do sbírky zapojí 
pro nás znamená mnoho. Díky příspěv-
kům můžeme pomáhat nevyléčitelně 
nemocným, seniorům, ohroženým dětem, 
osobám se zdravotním nebo mentálním 
postižením, lidem v hmotné a sociální 
tísni. Spolu s námi pomáháte realizovat 
projekty, modernizovat a vybavovat naše 
služby, a především podporovat ty, kteří si 
nemohou pomoci vlastními silami,“ sděluje 
Zdeněk Strašák, ředitel Oblastní charity 
Rajhrad.
Příspěvky z chystané Tříkrálové sbírky 
se Oblastní charita Rajhrad plánuje 
použít na následující:
  zvedák imobilních klientů Domova se 

zvláštním režimem sv. Luisy s váhou ARJO,

  ochrana oken proti 
vlaštovkám a údržba 
fasády Domova se 
zvláštním režimem sv. Luisy,

  štítkovač osobního prádla klientů Domo-
va se zvláštním režimem sv. Luisy,

  lavičky pro klienty Domova se zvláštním 
režimem sv. Luisy,

  sluneční venkovní clona pro Domov se 
zvláštním režimem sv. Luisy,

  čtečka docházkového systému pro Do-
mov se zvláštním režimem sv. Luisy,

  zakoupení kompenzačních pomůcek pro 
půjčovnu pomůcek,

  řešení ohřevu užitkové vody v hospici,
  zajištění mobility terénních služeb,
  tablety pro pracovníky Pečovatelské 

služby,
  vybavení pečovatelek pro práci v terénu,
  řešení chlazení pokojů pacientů lůžkové-

ho hospice,
  skříně pro rehabilitační pomůcky v lůž-

kovém hospici,
  nástěnky pro pacienty lůžkového hospice,
  mobilní telefony pro sestry Domácí 

zdravotní péče,
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 Setkání s paní spisovatelkou Lucií Hlavinkovou

KULTURA

  polohovací pomůcky zdravotním se-
strám do terénu určené pro manipulaci 
s klienty mobilního hospice,

  vybavení do terénu pro lékařky mobilní-
ho hospice.

Podpořit činnost Oblastní charity Raj-
hrad můžete již nyní zasláním příspěvku 
na číslo účtu 66008822/0800, variabilní 
symbol 777966200 nebo prostřednictvím 
QR kódu.

Tradiční Tříkrálový koncert se uskuteční 
7. ledna 2024 od 18:00 na ČT1.
DĚKUJEME VÁM, dárcům a všem, kteří se 
do sbírky zapojí.

Oblastní charita Rajhrad
Jiráskova 47, 664 61  Rajhrad
Jitka Štefánková
E-mail: jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz
Tel.: +420 730 599 752
www.rajhrad.charita.cz

Knihovna

 Setkání s paní spisovatelkou Vlastou Žáčkovou

Knihovna a soutěž
V rámci projektu „Jižní Morava čte“ 
na téma „Nekonečný svět fantazie“, který 
je spolufinancován Jihomoravským kra-
jem, se v knihovně v měsíci říjnu uskuteč-
nila dvě příjemná setkání.

Školáci se v knihovně setkali s paní 
spisovatelkou Vlastou Žáčkovou, která 

dětem představila svoji knihu „Adam 
a tajemství Těžkovského hrádku“. V pro-
gramu, který následoval, děti plnily úkoly 
vycházející z textu a v závěru hry hledaly 
v knihovně poklad.

Další akce proběhla o týden později, 
děti se v místní knihovně setkaly s paní 
spisovatelkou Lucií Hlavinkovou, která se 
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rozpovídala o svých dílech „Projekt pes“ 
a „Sesterstvo“. Představila posluchačům 
svoji knihu „Mnohokluk“ a upozornila nás 
na pokračování této knihy. Na závěr bese-
dy dostaly děti prostor na otázky, mohly 
prolistovat knihy a prohlédnout si symboly 
knih pejska a kočičku.

Pasování na čtenáře
V měsíci říjnu bylo v místní knihovně 
opravdu živo. Děti z 1. třídy byly pasované 
panem starostou Alešem Jílkem na „čtená-
ře“. Děti knihovnu navštívily už několikrát, 
ale nyní se z nich staly opravdu čtenáři. 
Děti vyslechly pohádku, převzaly si knihy 
a malou sladkost. Dětem bych popřála, 
aby brzy zvládly všechna písmenka a knihy 
se staly jejich kamarády!

Beseda s paní překladatelkou
Ráda se setkávám s milými lidmi, kteří mě 
mohou nějakým způsobem obohatit. Ta-
kové bylo i setkání s paní překladatelkou 

Markétou Páralovou Tardy. Chtěla jsem 
dopřát stejný zážitek svým čtenářům, 
a to se povedlo. Paní překladatelka přijala 
pozvání a beseda nad jejími přeloženými 
díly se uskutečnila. Bonusem byl poslech 
polského jazyka mezi paní Páralovou a ro-
dilou Polkou, která bydlí v naší obci. Pro 
mne to byl velice příjemný zážitek.

Povídání o Himalájích
Do některých destinací se už nepodí-
vám, ale ráda si o nich něco přečtu nebo 
poslechnu. Potěšilo mě, že jsem nebyla od-
mítnuta a pan Mgr. Petr Krchňavý na další 
povídání nad fotografiemi z jeho dalekých 
cest kývl. Povídání bylo velice příjemné, 
obohacující a poučné. Je jen dobře, že v naší 
obci žijí lidé s takovými zkušenostmi a jsou 
ochotni se s námi o ně podělit. Děkujeme 
za poutavé vyprávění a těšíme se na další!

Krásné Vánoce a do nového roku jen vše 
dobré a pevné zdraví přeje Jana Vlčková.

KULTURA

 Povídání o Himalájích   Beseda s paní překladatelkou Markétou  
Páralovou Tardy
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Setkání jubilantů aneb  
Dobrej ročník 2023

Oslava jubilantů se letos konala 6. října 
2023 v sále sokolovny. Po zahájení panem 
starostou a přivítání oslavenců vystoupily 
nejmladší děti z MŠ se svými básničkami, 
žáci ZŠ zahráli na flétničky a soubor Orlík 
z Pozořic vystoupil s tanečním vystou-
pením. O závěrečné taneční show se 
postarali STK SIVICE. Poté se již sál soko-

lovny roztančil v dobré náladě, o hudební 
doprovod se postarala Sivická kapela 
ke spokojenosti všech jubilantů. Nechy-
bělo ani společné foto u nápisu DOBREJ 
ROČNÍK 2023. Velké poděkování patří 
paním učitelkám z MŠ a ZŠ Viničné Šumi-
ce, kulturnímu výboru, všem účinkujícím 
a hudebnímu doprovodu.

 Petr Marek

V roce 2023 oslavili svá životní jubilea: 
70 let: Jaroslav Dobrovolný, Marie Dobrovolná, Miroslav Drápal, Pavel Jašek, František 
Kopeček, Vlastimil Koutný, Miloš Marek, Jitka Spáčilová, Zdeňka Strejciusová, Pavol 
Šagát, Miloslava Tinková, Marie Zahradníková, Božena Železná, Jaromír Železný  |  75 let: 
Božena Doleželová, Elfrida Čalkovská, Marie Gregorová, Barbora Hippíková, Jiří Hrdinka, 
Anna Chládková, Eva Kudrfalcová, Jaroslava Lehká, Pavel Luža, Jiří Skřivánek, Jan Šmerda, 
Marie Železná  |  80 let: Věra Křížová, Věra Muselíková, Hedvika Mojžíšová, Jaromír 
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Ryšánek, Marie Řiháčková, Božena Šedá, Jarmila Štanglová, Jaroslava Němečková, 
František Železný  |  85 let: Jana Filipová, Jan Filip, Ludmila Pospíšilová  |  87 let: 
Ludmila Kolářová, Ludmila Lozrtová, Marie Šedá  |  88 let: Vítězslav Švec  |  90 let: Jitka 
Navrátilová  |  91 let: Božena Drápalová, Marie Jelínková, Jindřiška Skřivánková, Jaroslav 
Lozrt  |  94 let: Jiřina Ondráčková  |  97 let: Bruno Jedlička, Marie Cikánková
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Za dveřmi vykukují Vánoce a společně 
s nimi přichází čas ozdobit své obydlí 
svátečními dekoracemi. TJ Sokol od roku 
2013 v každý předvánoční čas pořádá pro 
děti vánoční výtvarnou dílnu. Letos 25. 
listopadu v devět hodin ráno se na soko-
lovně sešlo 40 dětí k vánočnímu tvoření. 
Malí umělci se rozsadili ke svým stolům 

a vedoucím a vrhli se do práce. Ti úplně 
malí dlouho nevydrželi, tak jsme si mezi 
prací trochu zacvičili a mohli jsme po-
kračovat. Nastal čas svačiny, po které se 
jen zaprášilo. A zatímco jsme pokračovali 
v tvoření, v kuchyni paní Mirka Valehra-
chová, Zdena Puklová, Jiřka Křížová a Alča 
Cabalová připravovaly řízky na smažení 

KULTURA

Vánoční dílna
 Ludmila Nedorostková 
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a brambory na kaši. Pomáhal jako vždy 
Ivan Mojžíš. Do oběda dětem elán vydržel, 
ale po dobrém jídle pracují jen ti nejzapá-
lenější. Ostatní děti se vyřádily při hrách 
a soutěžích, které jim připravila Jana 
Železná. Blíží se druhá hodina, děti se balí 
k odchodu. Mně nezbývá než poděkovat 
paní Gábině Paulíkové za její perníčky, paní 
Janě Vlčkové, Martině Slavíčkové, Kubovi 
Drápalovi a jeho mamince Janě, Zorce Bla-
hákové a Viky Drápalové za jejich pomoc, 
trpělivost a čas, které dětem věnovali. 

Dík patří OÚ za jeho finanční podporu 
a velký dík paní ředitelce školy a paní 
Marcele Bočkové, že nám umožnily uvařit 
oběd ve školní kuchyni. Mrzí nás, že jsme 
museli některým dětem účast na dílně 
odříci, ale z provozních důvodů musíme 
trvat na včasných přihláškách. Budeme se 
těšit příště. 

Na závěr bych chtěla jménem TJ Sokol 
popřát všem hezké a klidné prožití svátků 
vánočních a hodně štěstí a zdraví v novém 
roce. 

Parčík v serpentinách se nám poprvé roz-
svítil dýňovými výtvory, na které bedlivě 
dohlíželi dýňoví farmáři. Nechyběla ani 
čarodějnice se svou vydlabanou vilkou, 
kterou rozesmálo na celé kolo každé pro-
jíždějící auto. Děkujeme všem kreativním 
nadšencům vyřezávaných dýní. Nosili jste 

je nejen do serpentin, ale bylo příjemné se 
kochat i u vašich domů.

Chtěli bychom místo v serpentinách 
využít pro více témat. Můžete se těšit 
a připojit i v příštím roce.

Za kulturní výbor velký dík.

KULTURA

Dýňování
 Lenka Muselíková
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Rok se s rokem sešel a nastal čas, aby 
Mikuláš se svou partou opět přišli 
zkontrolovat šumické děti. Po pečlivém 
prohlédnutí knihy hříchů Mikuláš usou-
dil, že i pro tentokrát se nenašel žádný 
adept do pekla. Všechny děti si odnesly 
sladký balíček, který rozdávali andělé. 
Dětičky měly připravené krásné básničky 
a písničky. Ale i přesto ti nejodvážnější 
měli možnost nakouknout do pekla, kde 
letos čekal s čerty i sám Lucifer. Čerti měli 
nachystané pekelné hry - házení brambor 
do kotle, karty a skákání v pytli.

Děkujeme všem za hojnou účast a pře-
dáváme štafetu Ježíškovi.

Přejeme Vám krásně prožité svátky vá-
noční a do Nového roku spoustu pohody, 
zdraví a úspěchů.

KULTURA

Mikuláš
 Lenka Muselíková
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V neděli 26. 11. 2023 se uskutečnil v míst-
ní sokolovně již podruhé Obecní jarmark. 
Organizaci si vzalo na starosti Mateřské 
centrum VŠ a za pomoci dalších dobrovol-
níků a naší mládeže akci zvládlo na vý-
bornou. Na jarmarku jste mohli nakoupit 
řemeslné produkty a výrobky místních 
i přespolních, dále výrobky, které tvořily 
děti z naší Základní školy nebo maminky 
z Mateřského centra VŠ. Akce garan-
tovala zábavu pro celou rodinu na celé 
odpoledne. Na obecním hřišti se děti 
mohly povozit na konících. Na zahřátí byl 
dispozici svařák z vína od místního vinaře. 
Děti měly uvnitř sokolovny k dispozici tři 
stanoviště s dílničkami. Celkovou atmo-
sféru předadventní neděle dokreslovala 
kavárna s výbornými čerstvými zákusky 
místních cukrářek. 

Akci považuji za velmi zdařilou. Děkuji 
všem návštěvníkům, prodejcům a přede-
vším dobrovolníkům. Za rok na viděnou! 

KULTURA

Obecní jarmark v sokolovně
 Bc. Linda Horáková, zastupitel obce
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Milí čtenáři zpravodaje, jsme rádi, že jsme 
od konce září až do uzavírky tohoto čísla 
zpravodaje nemuseli vyjíždět k žádné 
mimořádné události. Znamená to, že nikde 
v blízkém okolí nezpůsobil požár škody 
na zdraví a majetku.

Členové jednotky SDH Viničné Šumice 
se věnovali výcviku a údržbě požární 
techniky. 

Ve čtvrtek 23. listopadu se sjely 
k praktickému výcviku jednotky SDH obcí 
Viničné Šumice, Pozořice, Kovalovice, Sivi-
ce, Mokrá a Hostěnice do areálu bývalých 
kasáren v Horákově. 

Pro všechny členy uvedených jednotek 
byl připraven náročný scénář odborné 
přípravy. Hasiči nacvičovali záchranu osob 
z „hořícího“ objektu několika způsoby. 
Využívali nastavovací žebříky pro záchra-
nu osoby z vyššího podlaží. Ve sklepních 
prostorách vyhledávali uvězněné osoby, 
které představovaly cvičné figuríny 
o hmotnosti 75 kg. Veškeré činnosti hasiči 
prováděli s nasazenými dýchacími přístro-
ji, uvnitř objektu bez pomocí svítilen 
a se zakrytými zorníky masek dýchacích 
přístrojů. Výcvik připravili členové jed-
notek, kteří jsou zároveň profesionálními 
hasiči. Z naší jednotky to byl Karel Kříž 
a Jiří Malík ml. Hlavním vedoucím cvičení 
byl Tomáš Zeiner z Hostěnic, který působí 
na stanici v Pozořicích na pozici velitele 
družstva. Všichni hasiči, kteří se výcviku 
zúčastnili, se shodli, že byl velmi fyzicky 
náročný, ale zároveň získali hodně zkuše-

ností pro případy vyhledávání a záchrany 
osob ze zakouřeného objektu. Kolegové 
z JSDH Mokrá připravili na své hasičské 

SPOLKY

Jednotka SDH Viničné Šumice
 Václav Kovář, velitel JSDH obce Viničné Šumice

 Společný výcvik jednotek SDH v Mokré
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Od začátku října je v naší hasičské zbroj-
nici opravdu živo. V úterý mají schůzky 
starší žáci a dorostenci, ve středu pak 
mladší žáci. Obzvláště středy jsou nabité 
energií malých zvědavých holek a kluků 
ve věku od 5 do 8 let. 

Nejmladší děti postupně seznamujeme, 
jak pracovat s hadicemi, učíme je vázat 
jednoduché uzly, základy první pomoci, 
poznávání topografických značek, rozví-
jíme u nich soutěživost, tvořivost a kre-
ativitu. Při současném chladném počasí 
vyžíváme prostory garáží k improvizova-
nému výcvikovému prostoru. Ve zbrojnici 

děti rozdělíme vždy na dvě skupiny. První 
zůstává v klubovně, kde děti vede Monika 
Divácká a Ajka Pölzerová. K ruce mají naše 
dorostence, Tomáše Kubaského, Tomáše 
Diváckého a Jakuba Kováře, kteří nám 
ochotně pomáhají. Druhá skupina plní 
úkoly v garáži pod dohledem Jirky Malíka 
ml., Michala Fasury a Michala Janků z SDH 
Mokrá, Tomáše Zeinera z SDH Hostěnic 
a Václava Kováře. Na každou středu se 
domlouváme předem a doplňujeme se 
tak, abychom zajistili na každý kroužek 
minimálně 2 dospělé a 2 dorostence. Dětí 
chodí pravidelně kolem 20 a všechny jsou 

zbrojnici týlové zázemí, které posloužilo 
k následnému vyhodnocení výcviku. Jsme 
rádi, že jsme se po delší době potkali jen 
u cvičení a mohli si tak v klidu společně 
vychutnat výborný guláš, který pro nás 
uvařil pan Jiří Malík.

Na naší zbrojnici jsme provedli úklid 
regálů v garážích a zajistili údržbu na naší 
tatře. 

Ta byla opět v servisu, kde byly 
opraveny přepouštěcí ventily na systému 
odpružení zadních náprav. Dosloužil nám 
také kompresor, který zajišťuje, aby tatra 
mohla vyjet kdykoli k zásahu. Obec muse-
la koupit kompresor nový a členové naší 
jednotky zajistili jeho instalaci a zprovoz-
nění. Dopravní automobil Mercedes musel 
zajet do autorizovaného servisu k výměně 

součástí airbagu, které svolal výrobce 
na základě zjištěných opakovaných závad 
na stejném typu vozidla.

V současné době připravujeme nástup 
dalšího nového člena jednotky SDH Vinič-
né Šumice a věřím, že již v příštím čísle 
zpravodaje jej budu moci prohlásit za další 
posilu hasičů v naší obci.

Děkuji všem aktivním členům jednotky 
SDH Viničné Šumice za jejich celoroční 
práci a zastupitelům obce Viničné Šumice 
za podporu činnosti naší jednotky požární 
ochrany.

Jménem všech členů přeji všem občanům 
Viničných Šumic hezké vánoční svátky, 
ať je prožijete ve zdraví se svými blízkými 
a vše dobré do nového roku 2024.

SPOLKY

Kroužek mladých hasičů
 Václav Kovář, vedoucí mládeže SDH Viničné Šumice
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moc prima. Doufáme, že je to s námi baví 
stejně jako nás s nimi. 😊

Starší žáci vyjeli v sobotu 7. října 
do Mokré na závod hasičské všestrannosti 
a brannosti. Zkrátka na „braňák“. V ná-
ročném kopcovitém terénu okolí Mokré 
absolvovali poprvé nové disciplíny této 
soutěže. První disciplínou byla tradiční 
střelba ze vzduchovky, kterou zvládl 
tým velmi dobře. Na další stanoviště se 
družstvo přemísťovalo během po trase 
označené barevnými fáborky. Na nich mu-
seli postupně prokázat znalost vázaní uzlů 
(tesařský, liščí smyčka, lodní, dvojitá osma 

a plochá smyčka). Následovalo lezení 
po zavěšeném vodorovném lanu, poskyto-
vání první pomoci, znalosti topografických 
značek, otázky na obsah evakuačního za-
vazadla, poznávání rostlin a zvířecích stop 
a úkoly z oblasti hašení požárů a bezpeč-
ného chování v domácnosti. Organizátoři 
připravili celou soutěž na výborné úrovni. 
Přijelo hodně týmů a v silné konkurenci 
obsadili kluci solidní 11. místo z celkových 
30 ve své kategorii. Soutěž nám ukázala, 
kde se můžeme ještě zlepšovat. 

Baví nás požární sport, proto jsme při-
hlásili 2 družstva mladých hasičů na halo-

SPOLKY

 Mladí hasiči
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Začátek října jsme spojili se zkušebním 
otevřením dalšího kroužku mladých 
hasičů. Podařilo se nám sestavit skupinu 
dospělých a dorostenců, kteří se dětem 
věnují pravidelně každou středu. Máme 
radost, že je o kroužek hasiče pořád zájem. 

V listopadu jsme po obci provedli 
sběr železného šrotu. Děkujeme všem 
občanům, kteří připravili kovový odpad 
před své domy. Výtěžek ze sběru vyu-
žíváme na provoz našeho sboru, mimo 
jiné i na podporu obou kroužků mladých 
hasičů. 

V prosinci jsme se organizačně podí-
leli na rozsvěcování vánočního stromu 
a dále jsme zahájili přípravy na okrskový 
hasičský ples, který má šťávu. Tímto bych 

rád pozval všechny čtenáře na již tradiční 
společenskou akci, která se uskuteční 
v pátek 12. ledna 2024. Těšíme se, že si 
opět užijeme příjemnou zábavu.

V roce 2024 bude náš sbor slavit výročí 
120 let od založení. Chystáme několik 
akcí, které budou mít v podtextu kulaté 
výročí a včas vás budeme informovat 
o programu oslav.

Chtěl bych jménem SDH Viničné Šumi-
ce poděkovat všem, kteří s námi spolu-
pracují a podporují nás. Poděkování patří 
také obci Viničné Šumice za všeobecnou 
podporu našeho spolku.

Přejeme vám hezké vánoční svátky a vše 
nejlepší do nového roku 2024.

SPOLKY

vou soutěž štafet 4 x 60 metrů v Otroko-
vicích. Vyrazili jsme v sobotu 11. listopadu. 
Zatímco dorostenci pomáhali členům SDH 
při sběru železného šrotu v naší obci, obě 
družstva absolvovala 2 pokusy na vy-
měřené trati ve sportovní hale. Závodů 
se zúčastnilo přes 300 mladých hasičů 
z celé Moravy. Trenér týmu, Jiří Malík ml., 
byl nakonec s výkony kluků spokojený. 
Zejména starší kluci zabojovali a zaběhli 
na hranici svých současných možností. 
Nakonec z toho bylo 8. místo z celkových 
22 družstev. 

Jirka Malík ml. začíná všechny kluky 
zasvěcovat podrobněji do tajů zvládání 
techniky požárního sportu. Poslední týdny 
proto kluci ve zbrojnici pilují napojování 
sportovních hadic na rozdělovač, což vyu-
žijí na jaře při štafetových závodech nebo 
při závodu jednotlivců.

Děkuji jménem celého SDH Viničné Šumi-
ce všem rodičům našich mladých hasičů 
za podporu a přejeme hezké Vánoce. Všem 
dětem přejeme, aby našli pod stromečkem 
něco pěkného, co jim udělá radost.

Sbor dobrovolných hasičů  
Viničné Šumice
 Jiří Malík ml., starosta SDH Viničné Šumice
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Mini přípravka (U7)
Tréninků se účastní kluci i holky ve věku 
4–7 let, kde formou různorodých her 
a cvičení rozvíjí své sportovní a fotbalové 
základy. Naši nejmladší svěřenci se 15. 
října poprvé účastnily turnaje minipřípra-
vek v Pozořicích. Tady si vyzkoušeli různé 
varianty hry 3 na 3 nebo 2 na 2 s vrstevní-
ky z okolních klubů. I přes velké absence, 
z důvodu nemocí, se 5 našich nejmladších 

fotbalistů nezaleklo a užili si svoje první 
fotbalové zápasy. Předvedli, jak rodičům, 
tak i trenérům, co vše už umí, a všichni 
vstřelili svůj první gól v dresu Viničných 
Šumic. Poslední trénink podzimu na fotba-

lovém hřišti se konalo hlavně mezi dětmi 
oblíbené utkání rodiče x děti. Přes zimu 
a jaro je kategorie U7 přihlášena na další 
minimálně 2 halové turnaje, které si, dou-
fáme, naši nejmenší užijí stejně jako svůj 
první turnaj. 

Mladší přípravka (U9) 
Mladší přípravka odehrála na podzim 11 
soutěžních utkání, pro většinu hráčů se 
jednalo o jejich první zápasové zkušenosti. 
Velice nás těší velká účast na trénincích 
jak venku na hřišti, tak i v sokolovně, 
a máme velkou radost, že během podzi-
mu přišly i nové tváře, které se postupně 
začleňují do týmu a učí se první fotbalo-
vé kroky. Fotbalově zkušenější kluci se 
s nadšením a zájmem učí již těžší fotbalo-
vé finty a úspěšně bojujeme i se strachem 
z neúspěchu, kde ne každá prohra je 
pro kluky prohra. Zápas od zápasu se 
zlepšovali a nejvíce nás těší, že se nebojí 
i v zápase ukázat kličku, střelu a vzájemně 
se povzbuzují a radí si. Po podzimní části 
sezony je u každého jednotlivého hráče 
vidět pokrok a přes zimu budeme pilovat 
další fotbalové umy. V zimní pauze je 
kategorie mladší přípravky přihlášena na 2 
halové turnaje, kde si vyzkoušíme a po-
rovnáme síly s týmy, s kterými se v sezoně 
nepotkáváme. 

SPOLKY

Mládežnický fotbal  
podzim 2023
 Za trenéry mládeže Blanka Poláčková, Robert Doležal, Jan Kohout

 Mini přípravka 2023
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Starší přípravka (U11)
Podzimní sezóna fotbalového týmu starší 
přípravky by se dala rozdělit na dvě části. 
V úvodu soutěže bylo znát, že máme 
v týmu několik nových kluků, a tým tak 
potřeboval nějaký čas, aby se trochu 
sehrál a zvykl si. Především mladší kluci, 
kteří postoupili o kategorii výše, si potře-
bovali zvyknout na o trochu větší hřiště, 
systém hry s vyšším počtem hráčů a také 
na rychlejší hru. S postupem času bylo 
vidět, že pravidelné tréninky a utkání 
přinášejí své ovoce, a v druhé polovině 
soutěže jsme sehráli několik krásných, 
bojovných utkání a kluci tak měli mož-
nost užít si zasloužená vítězství, která 
také náležitě oslavili. Celkově se tak dá 
hodnotit podzimní část sezony jako velmi 
úspěšná. Kluci dokázali, že mají fotba-
lové srdce a jsou ochotni jít si pro dobrý 
výsledek svým nasazením, bojovností 
a šikovností. 

Starší žáci (U15) 
Starší žáci již hrají na celé fotbalové hřiště 
a většina na velkém hřišti hrála první zá-
pasy. Zvykli si na to relativně rychle a hráli 
většinou vyrovnané zápasy. V nich ukázali 
svoji bojovnost a nasazení. V podzimní 
části sezóny sehráli 8 soutěžních utkání. 
Po jedné výhře a jedné remíze skončil tým 
po podzimní části na 7. místě. Přes zimní 
přestávku je mužstvo přihlášeno na zim-
ní turnaj Winter Cup. Jsou to tři turnaje 
v průběhu zimy, první proběhl 19.11.2023, 
druhý bude 10.12.2023 a poslední dle 
výsledků prvních dvou v průběhu ledna. 
Hraje se venku na polovinu hřiště a kluci si 
to užívají.

Tréninky
Kategorie U9, U11 a U15 využili od listo-
padu možnosti trénování na venkovním 
víceúčelovém hřišti v Kovalovicích. Zde se 
dá bohužel trénovat, pokud není sněhová 

SPOLKY

 Mladší přípravka 2023
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SPOLKY

pokrývka, a tak nám první sníh venkovní 
tréninky ruší. Část tréninků byla směřo-
vána do sokolovny, kde tréninky probíhají 
bez ohledu na počasí.

Chci poděkovat všem, kdo věnují svůj 
volný čas práci s mládeží, rodičům, kteří 
podporují své ratolesti ve fotbale, a fa-

nouškům. Další dík patří zejména všem 
trenérům za výchovu fotbalové mládeže. 

Blíží se čas vánoční, a tak jménem všech 
trenérů Vám přeji příjemné a klidné 
prožití vánočních svátků a v roce 2024 
vše nejlepší, zdraví, štěstí, pohodu a plno 
optimismu. 

Mini Přípravka  
(U7 – ročník 2017 a mladší) Po 17:00 – 18:00 – sokolovna

Mladší přípravka  
(U9 – ročníky 2016, 2015)

Po 18:00 – 19:00 – sokolovna 

Pá 17:00 – 18:00 – Kovalovice, 
případně sokolovna 16:00 – 17:00

Starší přípravka  
(U11 – ročníky 2014, 2013)

Po 17:00 – 18:30 – Kovalovice

St 17:00 – 18:30 – Kovalovice

Pá 17:00 – 18:30 – sokolovna

Starší žáci  
(U15 – ročníky 2009, 2010, 2011)

Út 17:00 – 18:30 – Kovalovice

Čt 17:00 – 18:30 – Kovalovice, 
případně sokolovna

Rozpis tréninků
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Listopad a prosinec je pro spolek ve zna-
mení stavebních úprav a zvelebování 
klubovny. Nejprve jsme začali s výměnou 
vstupních vrat, starých špaletových oken 
a interiérových dveří. Od modernizace 
za nová plastová okna a vrata očekává-
me lepší termoizolační vlastnosti, které 
pomohou snížit únik tepla a snížit náklady 
na energie. Velikým plusem je lepší svě-
telnost v prostorech, maximální funkčnost 
všech oken a dveří a upravenější vzhled 
budovy. 

Dále pokračujeme s realizací nové 
čtvrté místnosti, kde dříve býval sklad 
staré knihovny. Proběhl zde kompletní 
úklid, v plánu je pokládka gumové izolace 
na podlahu, na ni nový koberec. Veliký 
suchý bazének s 5 000 míčky pak bude 
umístěn právě do této místnosti. Věřím, že 
bude velikým hracím lákadlem pro všech-
ny děti navštěvující mateřské centrum. 

K modernizaci klubovny jsme při-
stoupili komplexně. Na pokládku nového 
lina čeká i první místnost, kde se s dětmi 

SPOLKY

Co se děje v Mateřském centru 
Viničné Šumice
 Bc. Linda Horáková, Předseda spolku Mateřské centrum Viničné Šumice, z.s
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tvoří. Zde budou také vyměněny staré 
skříně na výtvarné potřeby za nové, lépe 
organizovatelné. Výtvarné potřeby, které 
nepoužíváme tak často, budou mít své 
místo v nových pozinkových regálech 
v chodbě. Přikoupeny byly i nové skříně 
pro odkládání batůžků a svršků. 

Ke zvelebení celkového interiéru dojde 
i díky zesvětlení prostoru, který zajišťu-
jeme světlým polepem novými foliemi 
na předchozí tmavé obložení. Stejným 
systémem polepů bychom rádi oživili i sta-
ré dveře na WC, které tak získají mladší 
a veselejší vzhled. Za zmínku také stojí, 
že v letošním roce došlo i k výměně dvou 
starých, špatně fungujících WC, za nová 
s úspornými splachovadly a nad umyva-
dlem byl nainstalován ohřívač vody, pro 
lepší komfort při umývání. 

Úprav a celkových výdajů je to opravdu 
hodně. Nic ze zmíněného bychom si jako 
spolek bez zisků nemohli dovolit. Celý 
projekt je tak realizovatelný především 
díky financím z dotačních programů 
Jihomoravského kraje: Rozvoj mate-
riálně technické základny mimoškol-
ních zájmových aktivit dětí a mládeže 
a Podpora služeb pro rodiny poskytova-
ných NNO, a také díky finanční podpoře 
z naší obce, darem od právnické osoby 
a financemi samotného spolku. Celkové 
náklady na modernizaci přesáhly částku 
250 000 Kč. 

Tímto jsme za poskytnutou finanční 
podporu velmi vděčni. Snažíme se ji využít 
maximálně efektivně a hospodárně, tak 
abychom dosáhli nejlepšího výsledku. 
Mateřské centrum je sice kvůli těmto 
úpravám až do nového roku zavřené, 
avšak v novém roce se můžete těšit 
na slavnostní otevření s možností si nové 
prostory prohlédnout. Kroužky budou 
od ledna fungovat již podle rozvrhu. 

Chtěla bych ještě za sebe poděkovat 
všem vedoucím kroužků, maminkám a je-
jich rodinám za činnost a energii, kterou 
do fungování mateřského centra vkládají, 
a také za podporu, kterou v nich mám. 
Děkuji!

S přáním poklidného adventu a svátků 
vánočních Linda Horáková.

SPOLKY
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CO, KDY, KDE
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CO, KDY, KDE
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Leden 2024
6. 1. Tříkrálová sbírka

12. 1. Okrskový hasičský ples, který má šťávu

20. 1. Obecní ples

Únor 2024
3. 2. Maškarní ples

4. 2. Dětský maškarní ples

10. 2. Tradiční ostatky s pochováváním basy

Březen 2023
30. 3. Vítání jara (Mateřské centrum)

Duben 2023
6. 4. Ukliďme Česko – Ukliďme Viničné Šumice
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